

**Постоянное представительство
Российской Федерации
при Организации
Объединенных Наций**

*Phone: (212) 861 4900
Fax: (212) 628 0252*



**Permanent Mission
of the Russian Federation
to the United Nations**

*136 East 67th Street
New York, NY 10065*

*Unofficial translation
Check against delivery*

24 October, 2012

**STATEMENT
by the Representative of the Russian Federation
Mme Diana S. Taratukhina
in the Sixth Committee of the 67th session of the UN General
Assembly on agenda item: “United Nations Programme of
Assistance in the Teaching, Study, Dissemination and Wider
Appreciation of International Law”**

Mr. Chairman,

We would like to thank the Secretary-General of the United Nations for his report on the implementation of the United Nations Programme of Assistance in the Teaching, Study, Dissemination and Wider Appreciation of International Law.

The Russian Federation takes note of a particular success of the Office of Legal Affairs of the UN Secretariat in implementing various activities of the Programme and personal contribution of its staff members to its development.

The fellowship programmes, especially, in the Hague Academy of International Law, as well as regional courses in international law have been successfully launched within the resources available.

The Codification Division, the Division for Ocean Affairs and the Law of the Sea, the International Trade Law Division and the Treaty Section of the Department are actively participating in the preparation of legal publications. We note high quality and practical value of these publications for the government agencies and academic community. A particular interest was raised by the series of materials published this year on the responsibility of states for internationally wrongful acts, as the most complete compilation of the decisions by various courts that referred to the articles of the International Law Commission on responsibility of States.

One of the most promising areas of activity of the Programme is the United Nations Audiovisual Library of International Law. Russian international law experts are using its resources more and more actively. Especially popular are the preparatory materials of major international treaties. The work should continue in this direction. We also believe it is important to support the development of an archive of historic audiovisual materials and records of the lectures by the leading international law experts. In pursuing this work it is important to maintain a balanced approach to historical events, especially, of the second half of the XX century and the period of establishment and development of the United Nations System.

We highly value also the activity of the Treaty Section of the Department on issues of participation in multilateral treaties, their registration, and study of depositary practice of the Secretary-General.

There are concerns regarding the lack of financial resources of the Programme to implement its activities in all areas. It is necessary to

think about possible options of strengthening financial support to the Programme in addition to voluntary contributions by the states.

Thank you, Mr. Chairman.

**Постоянное представительство
Российской Федерации
при Организации
Объединенных Наций**

*Phone: (212) 861 4900
Fax: (212) 628 0252*



**Permanent Mission
of the Russian Federation
to the United Nations**

*136 East 67th Street
New York, NY 10065*

Check against delivery

24 октября 2012 года

ВЫСТУПЛЕНИЕ

**представителя Российской Федерации
Таратухиной Д.С. в VI Комитете
67-й сессии Генеральной Ассамблеи ООН по пункту повестки дня
«Программа помощи Организации Объединенных Наций в
области преподавания, изучения, распространения и более
широкого признания международного права»**

Господин Председатель,

Благодарим Генерального секретаря ООН за доклад о реализации Программы помощи Организации Объединенных Наций в области преподавания, изучения, распространения и более широкого признания международного права в 2012 году.

Российская Федерация отмечает особые успехи Управления по правовым вопросам Секретариата ООН по осуществлению различных направлений Программы и личный вклад его сотрудников в ее развитие.

В рамках имеющихся ресурсов эффективно работают стипендиальные программы, в частности, в Гаагской академии международного права, а также региональные курсы по международному праву.

Отдел кодификации, отдел по вопросам океанов и морскому праву, отдел права международной торговли и договорная секция Управления активно участвуют в подготовке юридических публикаций. Отмечаем высокое качество этих публикаций и их практическую ценность как для государственных структур, так и для представителей академического сообщества. Особый интерес вызвала опубликованная в этом году подборка материалов по ответственности государств за международно-противоправные деяния, которая представляет собой наиболее полную компиляцию решений различных судебных органов, которые ссылались на статьи Комиссии международного права об ответственности государств.

Одно из наиболее перспективных направлений деятельности Программы – Библиотека аудиовизуальных материалов ООН по международному праву. Российские юристы-международники все активнее используют ее ресурсы. Особой популярностью пользуются систематизированные подготовительные материалы крупнейших международных договоров. Нужно продолжать работу на этом направлении. Кроме того, считаем важным поддерживать создание архива исторических аудиовизуальных материалов и запись лекций ведущих юристов-международников. При этом важно

придерживаться сбалансированного подхода к историческим событиям, особенно второй половины двадцатого века, периода становления и развития системы Организации Объединенных Наций.

Также высоко оцениваем деятельность Договорной секции Управления в вопросах участия в многосторонних договорах, их регистрации, изучения депозитарной практики Генерального секретаря.

Обеспокоенность вызывает недостаток финансовых ресурсов Программы для осуществления всех направлений ее деятельности. Необходимо подумать над возможными вариантами укрепления финансового обеспечения Программы в дополнение к добровольным взносам государств.

Благодарю Вас, господин Председатель.